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استاندار هرمزگان :

کمک های فنی و اعتباری، به بخش پژوهشی 
هرمزگان اختصاص خواهد یافت

مهدی دوستی  در آخرین روز از برپایی نمایشگاه هفته 
پژوهش به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: تا کنون به هیچ 
عنوان از کمک های فنی و اعتباری استفاده نکرده بودیم 
و امسال برای نخستین بار در بودجه استانی ۲۰ درصد 
را کنار گذاشــته ایم و ۲۰۶ میلیارد تومان از این مبلغ را 

توزیع کردیم.
وی ادامه داد: در نشست های شورای برنامه ریزی هم 
بودجه را به همین مسایل تخصیص دادیم و بخشی از 
این درصد در زمینه زیرساخت های واحدهای فناور و 
بخشی هم به عنوان تخفیف سودی است که بنگاه ها 
از تسهیلات استفاده می کنند، چونکه اکنون بنگاه های 
دانش بنیان وام ۱۴ درصدی می گیرند که بخشی از این 
سود را متقبل شدیم یعنی ۶ درصد از سود را از محل 

کمک های فنی و اعتباری تأمین می کنیم.
وی اضافــه کرد: چون قرار اســت بخشــی از مبلغ 
۲۰۶ میلیــارد تومانی برای پرداخت مبلغی از ســود 
باشــد تسهیلات بیشتری هست چون کسری از یک 
تســهیلات بیشتری است، برنامه داریم این را با توجه 
به اصلاحاتی که درخواســت کردیم افزایش دهیم و 
برای امســال درخواست پنج درصد افزایش داده ایم و 
اگر بتوانیم این افزایش را بدهیم تقریباً این مشکل حل 

می شود.
استاندار هرمزگان ابراز داشت: البته این تنها و صرفاً برای 
پژوهش نیست و کمک های فنی و اعتباری دارای تنوع 
است اما بخشی از آن را به پژوهش اختصاص دادیم و 

بخشی هم برای تولید است.
دوستی ابراز کرد: الان یکی از دغدعه های ما این است 
که پژوهش را در کشــور خوب انجام می دهیم اما در 
زمینه حلقه هایی این را تبدیل به محصول کرده و به بازار 
می رساند دچار چالش هستیم که برای حلقه بازار بیشتر 
کمک می کنیم اما همه زنجیره تولید واحدهای دانش 

بنیان را مد نظر داریم.
وی همچنین اظهار داشت: انتظار این است که دانشگاه ها 
تمرکز بر مسائل استان داشته باشند و پایان نامه و رویکرد 
آموزشــی را به این سمت سوق بدهند، در بخشی هم 
که ضعف داریم یعنی تبدیل تحقیقات به محصول و 
رســاندن آن به بازار با همکاری استانداری هرمزگان 

مشکل ها را شناسایی کنند.
اســتاندار هرمزگان بیان کرد: منظور ما همه دانشگاه 

هاست اما با توجه به اینکه در اکوسیستم هدف و محور 
دانشگاه هرمزگان است این دانشگاه نقش بیشتری باید 

ایفا کند.
مساله اصلی فراهم کردن زیرساخت اکوسیستم فناوری 

در هرمزگان است
دوســتی اشاره کرد: در زمینه زیرساخت ها نمی توان 
قول ۱۰۰درصدی داد که می توان همه آن ها را تأمین 
کــرد و در زمینه حمایت ها هم گاهی مواقع و موارد 
نیازهایی وجود دارد، به عنوان مثال برخی شرکت ها 
برای ارسال محصول و کالای خود نیازهایی دارند که 
پنج ماه قبل نشستی برای حل این موضوع برگزار شد 
اما هنوز مشکل هایی برای ارسال کالا به سایر مناطق 

وجود دارد.
وی بیان کرد: گاهی هم زیرســاخت هایی وجود دارد 
که برای توسعه ضعیف هستند و مساله اصلی در استان 
فراهم کردن اکوسیستم فناوری بوده که به نظرم مهمتر از 
همه چیز است، باید یک اکوسیستمی باشد که بچه های 

ما را از دوران مدرسه آموزش بدهد و تربیت کند.
اســتاندار هرمزگان بیان کرد: اکنــون تمرکز بر روی 
رویدادها، تک طرح ها و کارهای جزیره ای اســت که 
اگر بتوان آن اکوسیستم را شکل داد گام اساسی برداشته 
شده است و این کار با کمک برخی نهادها به خصوص 

دانشگاه هرمزگان درحال انجام است.
دوستی گفت: ان شاءالله هرمزگان را به این سمت ببریم 
و پارک علم و فناوری هرمزگان با دانشــگاه هرمزگان 
محور این کار شوند و هدف اصلی این است که محیط 

کاملاً فناور در هرمزگان ایجاد کنیم.
رییس شــورای اداری هرمــزگان در بخش دیگری 
از ســخنان خود بیان کرد: صنایع مستقر در هرمزگان 
بزرگ مقیاس هستند و خوشه های آن ها در استان شکل 

نگرفته اســت و این موضوع در خوشه های تولیدی و 
خدماتی صدق می کند، به عنوان اورهال پالایشگاه ها، 
کارخانه های فولاد و سایر صنایع باید در هرمزگان انجام 
شود و اصلی ترین کار تشکیل خوشه هاست اما دانش 
فنی و لایسنس صنایع بزرگ مقیاس همیشه در بیرون 

کشور بوده است.
دوســتی بیان کرد: این عرصه ای است که اگر وارد آن 
شویم شاید مدت ها زمان نیاز داشته باشد اما اگر خوشه 
های خدماتی و تولیدی مرتبط با آن ها را در استان شکل 
دهیم هم مساله اشتغال حل می شود و هم فناوری بهتر 

نمود و بروز می یابد.
اســتاندار هرمزگان با اشاره به برپایی نمایشگاه هفته 
پژوهــش در مجتمــع بصیرت دانشــگاه هرمزگان 
خاطرنشان کرد: این نمایشگاه در ابعاد مختلف دارای 
دستاوردهای قابل عرضه بسیاری است که می توان به 
برق و الکترونیک، شیلات و کشاورزی و مواد غذایی 
و غیره اشاره کرد و از افراد حقیقی و حقوقی برای دیدن 

آن دعوت می کنیم.
دوســتی ادامه داد: آثار خوبی در معرض نمایش قرار 
گرفته و شاهد تنوع بسیاری هستیم، پایان نامه ها و مسیر 
تحقیقاتی هم براســاس آنچه در معرض نمایش قرار 
گرفته به سمت نیازهای واقعی هرمزگان هدایت شده 
که این در رشته های فولاد و شیمی و الکترونیک قابل 

مشاهده است.
وی اضافه کرد: خواســته ملی و اســتانی مسوولان 
از دانشــگاه ها گام برداشــتن در مسیر حل مسائل و 
مشکل های ملی و استانی اســت و در زمینه تجاری 
سازی اصلی ترین مساله بازار است که باید پشتیبانی 
اصلی را در این بخش از پژوهشــگرانی که محصولی 

تولید کرده اند انجام دهیم.

        اقتصاد کیش -    استاندار هرمزگان 
گفت:  این استان برای نخستین بار کمک های 
فنی و اعتباری را به بخش پژوهش اختصاص 
می دهد که این کار در گذشــته انجام نشده 

است.

دهک های یک تا سه هرمزگان تحت 
پوشش بیمه سلامت قرار گرفتند

اقتصاد کیش-    مدیرکل بیمه سلامت هرمزگان گفت: تمامی افراد در دهک های یک 
تا سه در هرمزگان تحت پوشش بیمه قرار گرفتند. 

علی علیزاده در حاشیه بازدید از روند خدمات دهی بیمه سلامت به شهروندان، افزود: 
در کشــور بیــش از ۵ میلیون و ۴۰۰ هزار و در هرمزگان نیــز بیش از ۸۵ هزار نفر از 
دهک های یک تا سه به صورت رایگان زیر پوشش خدمات بیمه سلامت همگانی 

قرار گرفتند.
وی با بیان اینکه افرادی که هیچ بیمه پایه ای ندارند می توانند از خدمات بیمه سلامت 
بهره مند شوند، تصریح کرد: هرچند که به دلیل کاهش هزینه ها اولویت، مراجعه به 
مراکز درمانی دولتی است، اما این بیمه در مراکز خصوصی هم با تعیین پزشک خانواده 

معتبر است.
مدیرکل بیمه سلامت هرمزگان اضافه کرد: دارندگان بیمه سلامت در مراکز درمانی 
دولتی و خصوصی ۱۰ درصد از هزینه های بستری و ۳۰ درصد از خدمات سرپایی 

را پرداخت می کنند.
وی بــا اشــاره به اینکه تاکنون بیــش از یک میلیون و ۱۵۳ هزار نفــر در هرمزگان 
تحت پوشش بیمه سلامت همگانی قرار گرفتند، اظهار کرد: هرمزگانی ها می توانند 
با مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوری شهروندی بیمه سلامت به نشانی اینترنتی 
bimehsalamatiranian.ir و یا دفاتر پیشــخوان دولت پس از نام نویســی از 

خدمات این بیمه استفاده کنند.

مدیرکل بیمه سلامت هرمزگان:

باید مهارت و دانش خود را تبدیل 
به کسب و کار کنیم

اقتصاد کیش-     رئیس دانشگاه علمی کاربردی استان هرمزگان گفت: اگر تحصیل و 
کسب دانش منجر به کسب و کار نشود یعنی به اهداف خود نرسیده ایم پس باید تلاش 

کنیم مهارت آموزی در حین تحصیل را سرلوحه و اولویت قرار دهیم. 
محمود صباحی زاده در آئین روز دانشجو در مرکز علمی کاربردری جهاد دانشگاهی 
واحد هرمزگان، افزود: ابتدایی ترین انتظار از دانشــجویان دانشگاه علمی کاربردی 

سخت کوشی، به دنبال کسب و کار، اشتغال، کارآفرینی و مهارت آموزی است.
وی با بیان اینکه یادگیری مهارت، بکارگیری آن و راه اندازی کسب و کار از مهمترین 
تفاوت های دانشجویان علمی کاربردی با سایر دانشگاه هاست، اظهار کرد: اگر تحصیل 
و کسب دانش منجر به کسب و کار نشود یعنی به اهداف خود نرسیده ایم پس باید 

تلاش کنیم مهارت آموزی در حین تحصیل را سرلوحه و اولویت قرار دهیم.
صباحی زاده دانشــگاه علمی کاربردی را دانشــگاه پدر دانست که مهارت عملی را 
آموزش می دهد، عنوان کرد: دانشجو باید هم از خود، هم از رشته تحصیلی اش و هم 
از جامعه مراقبت کند، اضافه کرد: عمده فارغ التحصیلان در رشته هایی غیر از رشته 
خود مشغول به فعالیت هستند که سبب بروز مشکلاتی می شود در حالی که باید هر 

کس سرجای خودش باشد و کار را به کاردان و خبره همان رشته بسپارند.
وی با بیان اینکه باید دانشجو به مسائل جامعه حساس باشد و مراقبت کند، خاطرنشان 
کرد: دانشجو نباید هرچیزی را بپذیرد و آن چیزی که در فضای مجازی منتشر می شود 
باید ابتدا صحت و سقم آن بررسی و تجزیه و تحلیل شود سپس آن را باور یا رد کنیم 
زیرا آن چیزی که در فضای مجازی انتشار می یابد با آن چیزی که در فضای حقیقی 

رخ می دهد، بسیار تا بسیار متفاوت است.
رئیس دانشگاه علمی کاربردری استان هرمزگان با اشاره به اینکه روز دانشجو فرصت 
مناسبی برای تفکر و تقویت ذهنی و اصلاح برخی امور است، تصریح کرد: باید مراقب 
باشیم هر خبر یا فیلمی را باور نکنیم بلکه ابتدا صحت سنجی کنیم سپس آن را بپذیریم.

وی در پایان مرکز علمی کاربردی جهاد دانشــگاهی را یکی از برترین مراکز علمی 
کاربردی در اســتان هرمزگان قلمداد کرد و افزود: بهمناســبت های مختلف اقدام به 
برگزاری جشــنواره های پژوهشی، فرهنگی و ورزشی خواهیم کرد تا ظرفیت های 
دانشــجویان مراکز علمی کاربردی را شناسایی کنیم و امیدواریم دانشجویان در این 

رویدادها حضور و مشارکت فعالی داشته باشند.
همچنین رئیس جهاد دانشگاهی واحد هرمزگان در این مراسم، گفت: روز دانشجو 
منحصر به یک روز نیســت بلکه کل ۳۶۵ روز ســال روز دانشجو است و هر روز که 

نکته ای را یاد می گیری، می توانیم روز دانشجو بنامیم.
محمد دل پسند با اشاره به اینکه دانشگاه به عنوان یک عضو از پیکره جامعه در یک تأثیر 
و تأثر مداوم از جامعه است، افزود: دانشگاه مبدا و منشا عقلانیت در جامعه است و اگر 
بخشی از جامعه دچار کج روی و انحراف می شود، جامعه نگاهش به دانشگاه است تا 
به عنوان رصدگر اجتماعی راه درست را نشان دهد.وی با بیان اینکه اگر دانشگاه فقط 
تأثیر بپذیرد یعنی دانشگاه در جای درست خود قرار نگرفته است، عنوان کرد: نسل های 
جدید دانشگاه نیز به سمت دانشگاه کارآفرینی پیش رفته اند و اگر خروجی دانشگاه به 
عنوان فرهیختگان در جامعه، اندوخته های علمی خود را به ثروت تبدیل کنند، دانشگاه 
نسل جدید کار خود را به درستی انجام داده اما اگر نتواند دانش فراگرفته را به ثروت 

تبدیل کند یعنی دانشگاه مأموریتش را به درستی انجام نداده است.
دل پســند با اشــاره به اینکه مســیری که امروز شروع شده در ســال های قبل و در 
دانشــگاه های بزرگ آغاز شــده و شعار سر درب آن نهادهای علمی " کار نیست اما 
کار می سازم" است که فلسفه تربیت دانشگاه را دانشجوی کارآفرین قرار داده است، 
تصریح کرد: اگر در دوران تحصیل در کنار دانش و علمی که می آموزیم، کارآفرینی را 
نیز فرا بگیریم، دیگر دنبال آگهی استخدامی و آزمون های دستگاه های اجرایی نخواهیم 

بود بلکه خود کارآفرین و حتی به سمت اشتغالزایی پیش می رویم.
وی با بیان اینکه خود را عضو کوچکی از جامعه دانشگاهی می دانم و خوشبختم در 
مجموعه ای فعالیت دارم که مهارت های کارآفرینی و تجاری سازی دانش را در قالب 
های مختلف آموزش می دهیم، عنوان کرد: امیدوارم این چرخه مبارک در آینده از میان 

شما مدیرانی موفق پرورش دهد که برای جامعه مفید باشند.

رئیس دانشگاه علمی کاربردی هرمزگان:

فرآیند انبارگردانی در بنادر هرمزگان 
شفاف و طبق قانون انجام می شود

اقتصاد کیش-     مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان در پاســخ به انتشار خبری 
مبنی بر حراج کانتینرها در بندر شهیدرجایی گفت: برخی کانتینرها قدیمی و فاقد 
اســتاندارد لازم برای بازگشت به چرخه تجاری بوده و فرآیند انبارگردانی در بنادر 

هرمزگان شفاف و طبق قانون انجام می شود.
حسین عباس نژاد  گزارشی درباره واگذاری کانتینرها در بندر شهید رجایی هرمزگان 
را نادرســت و به علت عدم آشــنایی با قوانین بندری و گمرکی عنوان و اعلام کرد: 
در پی انجام انبارگردانی شــفاف و قانونی در بندر شــهید رجایی، تعداد یکهزار و 
۲۲۲ کانتینر قدیمی و فاقد استاندارد لازم برای بازگشت به چرخه تجاری که اکثرا 
مجهول المالک و بدون اطلاعات بودند، شناســایی وپس از طی فرآیند قانونی و با 
حضور نمایندگان ســتاد اجرایی فرمان امام )ره(، اداره کل بازرسی استان، دادستان 
عمومی و انقلاب اسلامی مرکز استان هرمزگان، گمرک شهید رجایی و دادگاه اصل 

۴۹ قانون اساسی تعیین تکلیف شدند.
وی در این باره توضیح داد: یکی از اقدامات مرسوم در بنادر دنیا انبارگردانی است 
که این امر هر ساله با استناد به دستورالعمل اجرایی مربوطه در بنادر کشور نیز انجام 
می شود، در بندر شهید رجایی تمامی فرآیندهای مربوط به انبارگردانی، کاملا شفاف 
و طبق قانون انجام می شود و برخی روایت ها و تحلیل ها در خصوص واگذاری ۱۰ 
هزار کانتینر به یک نهاد خاص، قطعاً به علت عدم آشنایی با قوانین بندری و گمرکی، یا 
اینکه با انگیزه ایجاد مانع در روند فعالیت این بندر راهبردی کشور مطرح شده است.

عباس نژاد با بیان اینکه لیست کالاها و کانتینرهای فاقد اطلاعات برای تعیین تکلیف 
به مقام قضایی تقدیم شده است، اظهار داشت: براساس تصمیم های اتخاذ شده و 
ضوابط اجرایی به منظور شناســایی مالکان احتمالی کانتینرهای مجهول المالک و 
جلوگیری از تضییع حقوق افراد، لیست مربوطه ۱۱ مهرماه سال جاری در روزنامه 
کثیرالانتشــار ایران با تعیین فرصت ۲۰ روزه برای ارائه اســناد و مدارک مالکیت 

منتشر شد.
به گفته وی؛ در مهلت تعیین شده تعدادی از شرکت ها که بیشتر آن را محوطه های 
نگه داری کننده کالا و کانتینر تشــکیل می دهند اقدام به ارائه اسناد و مدارکی مبنی 
بر خرید کانتینرها از خطوط کشتیرانی یا مالکان کانتینرها کردند، متعاقب آن تمامی 
مدارک دریافتی برای بررسی به مقام قضایی ارائه و موضوع در مراجع ذیصلاح در 

دست بررسی و پیگیری است.
عباس نژاد، یکهزار و ۲۲۲ کانتینر شناسایی شده را شامل کانتینرهای قدیمی و فاقد 
استاندارد لازم برای بازگشت به چرخه تجاری اعلام کرد و گفت: بر اساس اسناد 
احصا شــده از انبارگردانی کانتینرهای یادشده در طول سنوات گذشته بنا به دلایل 
مختلف در محوطه های نگهداری کننده باقی مانده و شرکت ها از آنها به عنوان انبار 
بــرای نگهداری کالاهای مصرفی، انبار نگهداری برخی کالاهای تجاری و حتی با 
انجام تغییراتی به عنوان تعمیرگاه یا محل استراحت پرسنل خود، استفاده می کردند.

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان با تاکید بر اینکه انجام امور بر اساس الزامات 
قانونی همواره ملاک عمل بوده و این اداره کل، خود را ملزم به پاسخ گویی و ارائه 
مستندات لازم در راستای رفع هرگونه شائبه و ابهامی می داند، خاطر نشان کرد: تنظیم 
صورت جلسه مربوط به تعیین تکلیف و خروج کانتینرهای فاقد اطلاعات با حضور 
نمایندگان ستاد اجرایی فرمان امام )ره(، اداره کل بازرسی استان، دادستان عمومی و 
انقلاب اسلامی مرکز استان هرمزگان، گمرک شهید رجایی، دادگاه اصل ۴۹ قانون 
اساسی و این اداره کل صورت گرفته و سایر فرآیندهای قانونی نیز پس از بررسی 

در مراجع قضایی در دست اقدام است.
منطقه ویژه اقتصادی بندر شــهید رجایی که در ۱۵ کیلومتری خروجی غربی شهر 
بندرعباس واقع شده با داشتن روابط دریایی و مبادله کالا با بیش از ۸۰ بندر معروف 

بین المللی بیش از یک سوم تجارت دریایی ایران را پشتیبانی می کند.
این بندر در مرکز کریدور ترانزیتی جنوب به شمال قرار دارد که یکی از مهم ترین 

کریدورهای ترانزیتی بین المللی در دنیا محسوب می شود.

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان :

از طرح های مربوط به گیاهان دارویی و 
زیست فناوری های دریایی حمایت می کنیم

اقتصاد کیش-     معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
وظیفه دانشگاه علوم پزشکی این است که زمینه را برای فعالیت اساتید و اعضای هیات 

علمی فراهم آورد. 
دکتر تیمور آقا ملایی افزود: امسال ۲ محور اصلی در مرکز رشد مورد حمایت ویژه 
قرار می گیرد یکی گیاهان دارویی استان و دیگری زیست فناوری های دریایی است 

که تاکنون طرح های قابل توجهی در این زمینه در حال ثبت است.
وی بیان کرد: دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان دارای ۱۰ مرکز تحقیقات یک مرکز رشد 
و فناوری سلامت، آزمایشگاه جامع تحقیقات و ۲ واحد توسعه تحقیقات بالینی است 
که در آن اعضای هیئت علمی و پژوهشگران با توجه به اولویت هایی که در هر مرکز 

تحقیقات تعیین گردیده به پژوهش و تحقیقات می پردازند.
وی با اشاره به اینکه وظیفه دانشگاه علوم پزشکی این است که زمینه را برای فعالیت 
اساتید و اعضای هیات علمی فراهم آورد، تصریح کرد: در حال حاضر مرکز تحقیقات 
دانشگاه دارای ۶ ژورنال علمی است که ۳ ژورنال به زبان فارسی و سه ژورنال به زبان 
انگلیسی است. آقا ملایی اظهار کرد: همچنین مرکز تحقیقات کهورت حدود ۶ سال 
است راه اندازی شده  که در فاز اول آن ۴ هزار نفر وارد پروسه مطالعه شدند و اخیرا فاز 
دوم آن به اتمام رسیده  و در نظر است این مطالعه حدود ۱۵ سال ادامه داشته باشد که 

عمدتا به  بیماری های غیرواگیر و عوامل موثر به آن می پردازد.
معاون تحقیقات و فناوری دانشــگاه علوم پزشکی با یادآوری اینکه تا کنون چندین 
همایش در ســال های اخیر به اهتمام دانشــگاه برگزار شده است، بیان کرد: امسال 
چهارمین کنگره ملی و اولین کنگره بین المللی دخانیات و سلامت به اهتمام دانشگاه 

علوم پزشکی از یکم تا سوم اسفندماه برگزار خواهد شد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: تاکنون بیش از ۶۰ محصول در دانشگاه ثبت اختراع شده 
و در مرکز رشد ۱۲ شرکت مستقر هستند و بیش از ۳۵ هسته فناور تشکیل شده که به 

انجام تحقیقات محصول محور می پردازد.

معاون دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:


